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Petr SOJKA, moderátor
--------------------
Matematicko-fyzikální fakulta Univerzity Karlovy oslavila svůj velký úspěch, a to překvapivě v úplně jiném oboru. Cenu
Evropské unie pro kulturní dědictví získala za záchranu pozůstatků rotundy, na kterou se přišlo náhodou při opravě
budovy na Malostranském náměstí.

Vladimíra JUNKOVÁ, redaktorka
--------------------
Úspěch, který nevzešel z fyzikálních pokusů nebo matematických výpočtů, ale ze snahy zachovat dávnou historii.

Piet JASPAERT, viceprezident organizace Europa Nostra
--------------------
Tuto evropskou cenu udělujeme za skvělou práci na obnově památek. Na této rotundě udělala Univezrita Karlova
neuvěřitelnou práci. Je to inovativní, velmi dobře vytvořené a určitě si to z zaslouží zájem ze strany Evropy.

Vladimíra JUNKOVÁ, redaktorka
--------------------
Pozůstatky stavby z konce 11. století objevili dělníci při rekonstrukci v roce 2004 náhodou, a to tady v budově
Matematicko-fyzickální fakulty na Malostranském náměstí.

Martin VLACH, vedoucí projektu, proděkan MFF UK
--------------------
Tady si můžete povšimnout půdorysu přízemního patra, kde je jednak vidět obvod původního svatováclavského kostela
a i prostor, který byl objeven vlastně v roce 2004, respektive zde byly objeveny pozůstatky Svatováclavské rotundy.
Tento prostor byl zasypán a původně jsme tady v rámci rekonstrukce naší budovy plánovali, že zde bude vytvořit buď
sklad nebo serverovna.

Vladimíra JUNKOVÁ, redaktorka
--------------------
Na znovuobnovení čekala skoro 400 let. Rekonstrukce a pak její zpřístupnění veřejnosti trvalo dalších 12. Podařilo se
to díky penězům z Norských fondů a veřejné sbírky.

Martin VLACH, vedoucí projektu, proděkan MFF UK
--------------------
Zde se jedná právě o unikátní dlažbu z 11. století. Původní románskou dlažbu, která v rotundě byla a zachovalo se
pouze 5 % původní dlažby. Nicméně v rámci projektu jsme také připravili repliku podlahy, na kterou se můžete podívat
a jak velmi pravděpodobně dlažba v tom 11. Století vypadala.

Jan KRATOCHVÍL, děkan MFF UK
--------------------
Když už se nějakým řízením osudu stalo, že nám takhle spadla do klína takováhle vzácná věc, tak se o ní snažíme
starat, jak nejlíp dokážeme.
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Vladimíra JUNKOVÁ, redaktorka
--------------------
Rotundu fakulta zpřístupňuje veřejnosti jen ve výjimečných příležitost, zpravidla třikrát do roka. Vladimíra Junková,
Česká televize.


